



TEKS UCAPAN
**MAJLIS PELANCARAN PELAKSANAAN
PROGRAM SEMINAR MOTIVASI
PENDIDIKAN DAN KEMPEN MARI
BELAJAR 2 JAM 3 JAM 2008 RISDA PULAU
PINANG**

YG. BHG. TN. HJ. WAN MOHAMAD ZUKI BIN HJ. MOHAMAD
TIMBALAN KETUA PENGARAH (PENGURUSAN & KORPORAT)
MEWAKILI KETUA PENGARAH RISDA

DEWAN PPK KG. PELET
PERMATANG PAUH, PULAU PINANG
25 OGOS 2008
3.00 PETANG

Yang Berusaha Saudara Pengerusi Majlis

Yang Berhormat Senator Tan Sri Dato' Seri Muhammad bin
Muhammad Taib, Menteri Kemajuan Luar Bandar dan Wilayah

Yang Berbahagia Dato' Ahmad Fuat bin Mat Nayan
Ketua Pengarah KEMAS

En. Awiskarni bin Zulkarnaini
Pengarah RISDA Negeri Pulau Pinang

Pengerusi serta AJK JKKKP Kg. Pelet

Pengetua –Pengetua Sekolah

dan seterusnya tuan-tuan dan puan-puan penduduk Kg. Pelet,
Permatang Pauh yang dikasihi sekalian.

Assalamualaikum Warahmatullahi Wabarakatuh

1.0 PENGHARGAAN

Marilah kita sama-sama bersyukur kepada Allah S.W.T. kerana dengan limpah kurnia dan inayahNya, dapat kita hadir bersama-sama dalam Majlis Pelancaran Pelaksanaan Program Seminar Motivasi Pendidikan dan Kempen Mari Belajar 2 jam 3 jam 2008 RISDA Negeri Pulau Pinang pada hari ini. Terlebih dahulu izinkan saya menyampaikan salam daripada Dato' Mohammad Izat Hasan, Ketua Pengarah RISDA yang tidak dapat hadir bersama hari ini kerana terpaksa menghadiri Majlis rasmi yang lain. Bagi

3

pihak RISDA, saya ingin mengucapkan jutaan terima kasih kepada Yang Berhormat Senator Tan Sri Dato' Seri Muhammad bin Muhammad Taib, Menteri Kemajuan Luar Bandar dan Wilayah kita yang kita kasihi, kerana sudi melapangkan masa untuk menghadiri Majlis kita pada hari ini walaupun kita tahu beliau amat sibuk pada masa ini. Dalam jadual tugas yang begitu padat dan ketat, YB Tan Sri masih tetap memberi ruang masa untuk hadir bersama kita bagi memberi amanat dan menyuntik semangat kepada semua. Sesungguhnya kehadiran YB Tan Sri memberi semangat dan dapat merangsangkan usaha RISDA untuk membangunkan masyarakat Pekebun Kecil. Ucapan ribuan terima kasih juga

4

kepada Yg. Bhg. Dato' Ahmad Fuat bin Mat Nayan, Ketua Pengarah KEMAS atas sokongan dan keperihatinan Dato' untuk turut serta dalam Majlis ini. Juga Terima Kasih kepada Pengetua- Pengetua sekolah dan para jemputan yang lain. Saya juga mengambil peluang ini untuk mengalu-alukan kehadiran pekebun kecil , satu kehadiran yang melambangkan semangat kekitaan dalam keinginan untuk melihat Negara kita berjaya. Terima kasih.

5

2.0 PERANAN RISDA DALAM PENDIDIKAN

Saya mengambil peluang di sini untuk memberi sedikit maklumat mengenai peranan RISDA dalam pendidikan masyarakat luar bandar khususnya pekebun kecil.

Latihan Pekebun Kecil

Di samping khidmat pengembangan, latihan formal dan informal yang dijalankan secara berterusan untuk pekebun kecil, RISDA juga telah memberi perhatian kepada pendidikan generasi muda pekebun kecil. Bagi RISDA, pembangunan ahli isi rumah perlu di beri penekanan sebagai jaminan untuk meningkatkan pendapatan

6

keluarga serta taraf hidup masyarakat pekebun kecil dan luar bandar. Ini dilaksanakan dengan penubuhan **Institut Kemajuan Pekebun Kecil (IKPK) di Perak, Pahang dan Kelantan, RISTEC di Port Dickson dan Kolej RISDA di Melaka**. Kursus-kursus **teknikal dan pemasaran** dijalankan di IKPK manakala **Kursus Bina Insan, keusahawanan dan Kemahiran** dijalankan di RISTEC, Port Dickson. Bagi latihan pekebun kecil, sejumlah **RM 3 juta** di peruntukkan bagi latihan di IKPK. Pada tahun ini setakat Jun 2008, sebanyak **217 kursus** telah dijalankan oleh Bahagian Latihan RISDA melibatkan seramai **4887 orang** peserta.

7

Selain daripada itu, sejumlah **RM 5.055 juta** disalurkan oleh KKLW kepada RISDA dibawah Program Latihan Kemahiran dan Kerjaya (PLKK), Program Kecemerlangan Pelajar (PKP) dan Program Pembangunan Minda Insan (PPMI) untuk anak-anak pekebun kecil miskin.

Tuisyen Desa

Di bawah RMK 9, Kerajaan telah menyediakan peruntukan sejumlah **RM 2 juta** kepada RISDA bertujuan untuk membantu meningkatkan taraf pelajaran anak-anak pekebun kecil yang tinggal di luar bandar terutama mereka yang akan mengambil

8

peperiksaan seperti **UPSR, PMR dan SPM**. Mata Pelajaran yang di beri tumpuan adalah **Matematik, Sains, Bahasa Melayu dan Bahasa Inggeris**. Program ini telah bermula pada tahun 2007. Pada **tahun 2007**, daripada seramai **1,609 pelajar** telah mengikuti kelas tuisyen ini, iaitu meliputi **851 pelajar UPSR, 347 pelajar PMR dan 411 pelajar SPM**.

Kolej RISDA

Manakala di **Kolej RISDA di Melaka**, anak-anak pekebun kecil di beri peluang untuk melanjutkan pelajaran ke peringkat Sijil dan Diploma. Bidang yang di beri keutamaan adalah Pertanian.

9

Setakat ini, Kolej RISDA telah melahirkan 3,424 orang graduan iaitu 924 orang graduan dalam bidang akademik dan 2,500 orang dalam bidang kemahiran. Seramai 350 orang graduan telah terima Diploma dan Sijil masing-masing. Graduan Diploma Pertanian 75 orang.

Skim Biasiswa Pengajian Tinggi

Mulai tahun ini, RISDA telah mewujudkan Skim Biasiswa Pengajian Tinggi untuk anak-anak pekebun kecil bagi tahap pengajian Diploma dan Sijil. Dana Skim ini adalah daripada Tabung Pembangunan Sosio-Ekonomi Pekebun Kecil dan

sumbangan Anak Syarikat RISDA. Keutamaan bidang pengajian adalah Pertanian, Ternakan dan yang berkaitan pertanian. Keutamaan tempat pengajian adalah di Kolej RISDA. Bilangan Biasiswa yang ditawarkan adalah 20 bagi setiap semester iaitu 15 bagi Diploma dan 5 bagi Sijil. Kadar Bantuan adalah RM 30,000 bagi Diploma dan RM5,000 bagi Sijil. Ini termasuk Yuran Pengajian, Penginapan dan Makan/Minum.

9.0 PENUTUP

Akhir kata, sekali lagi saya bagi pihak Yang Berbahagia Dato' Ketua Pengarah RISDA merakamkan setinggi-tinggi terima kasih kepada YB Tan Sri kerana sudi merasmikan Majlis kita pada hari ini. Juga kepada Yg. Bhg. Dato' Ahmad Fuat bin Mat Nayan, Ketua Pengarah KEMAS atas sokongan dan kerjasama yang telah diberikan. Semoga Majlis ini memberi manfaat yang sepenuhnya kepada masyarakat luar bandar khususnya penduduk Kg. Pelet ini untuk lebih maju lagi di masa hadapan. Saya mendoakan agar Tuan-tuan dan Puan akan terus maju dan meningkatkan pengetahuan dan akan mempraktikkan apa yang diperolehi dalam

konvensyen ini. Azam dan kerjasama dari semua akan dapat menjayakan aktiviti pembangunan luar bandar dan semoga Tuan-tuan dan puan-puan akan terus cemerlang dalam mengharungi kehidupan yang lebih sejahtera, insyaAllah.

Sekian. Wabillahi taufik Walhidayah, wassalamualaikum warahmatullah.